
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Utbildningsnämnden 2008-08-07  1(22) 
  
 

Nya friskoleansökningar inför läsåret 2009/2010........................................................ 3 
Remissvar avseende ansökan från Yrkesakademin AB om statlig tillsyn och rätt till 
bidrag till fristående gymnasieskola mot Fordonsprogrammet inriktning Transport 
samt Mode & styling i Skövde kommun ..................................................................... 4 
Remissvar avseende ansökan från Ljud- och Bildskolan, LBS AB............................. 7 
Remissvar avseende ansökan från Läckö educational om start av fristående 
gymnasieskola. ........................................................................................................... 11 
Yttrande angående ansökan från friskolan Baggium Utbildning AB att starta ett 
specialutformat program närliggande Handelsprogrammet....................................... 18 
Remissvar avseende ansökan från Vänergymnasiet att starta inriktningen Hotell på 
Hotell- och restaurangprogrammet. ........................................................................... 19 
Yttrande över betänkandet Framtidsvägen - en reformerad gymnasieskola, SOU 
2008:27....................................................................................................................... 20 
Detaljplan för mångfalds- och jämställdhetsplan....................................................... 21 
Förvaltningsorganisation skola och utbildning .......................................................... 22 

 1



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Utbildningsnämnden 2008-08-07  2(22) 
  
 

 

Plats och tid Skövde stadshus, Köpmannen, 08:30-12:10 
Deltagande Beslutande Ersättare 

 Ann-Katrin Jönsson (kd), ordf 
Elisabet Eriksson (s), §§ 54-60 
Karin Kjellgren (c)  
Kristina Appelqvist (c) 
Rohland Peterson (m) 
Håkan Hellberg (s) 
Aina Otterberg Sannetorp (fp) 
Leif Karlsson (c) 
Jan Sandelius (m) 
Hayat Abdu Mohamed (s), §§ 61-62 
 

Hayat Abdu Mohamed (s), §§ 57-60 

Övriga deltagande Janne Holmquist, utbildningschef 
Göran Jonsson, kvalitetscontroller 
Anneli Eliasson, sekreterare 

 

Utses att justera Karin Kjellgren  
Underskrifter  

Sekreterare  
....................................................................

Paragrafer 54-62 
 Anneli Eliasson   

Ordförande  
..................................................................

 Ann-Katrin Jönsson  
Justerande  

..................................................................
 Karin Kjellgren  

 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Organ Utbildningsnämnden 
Sammanträdesdatum 2008-08-07 
Justeringsdatum 2008-08-11   
Anslagsdatum 2008-08-12 Överklagningstid t o m 2008-09-02 
Förvaringsplats 
för protokollet Utbildningskontoret, Skövde Stadshus 
Underskrift  

....................................................................
 Anneli Eliasson 

 2



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Utbildningsnämnden 2008-08-07  3(22) 
  
 

UN § 54 Dnr 08/0108 

 

Nya friskoleansökningar inför läsåret 2009/2010 

Beslut 

Skrivelsen ”Nya friskoleansökningar inför läsåret 2009/2010” ska ingå som bilaga 
3:080807 till friskoleremisser med dnr; 08/56, 08/59, 08/68 och 08/70. 

Utbildningsnämnden anhåller om att få presentera skrivelsen muntligt inför 
kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Bakgrund 

Utbildningskontorets kvalitetscontroller redovisar en sammanställning över de 
friskoleansökningar som utbildningsnämnden fått på remiss. I sammanställningen 
redogörs också för elevutvecklingen de närmsta åren och vilka eventuella 
konsekvenser det kan få för kommunen om etableringen av fristående 
gymnasieskolor ökar i Skövde.  

Handlingar 

Skrivelsen ”Nya friskoleansökningar inför läsåret 2009/2010 

Delges 

KS 
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UN § 55 Dnr 08/0056 

 
Remissvar avseende ansökan från Yrkesakademin AB om statlig 
tillsyn och rätt till bidrag till fristående gymnasieskola mot 
Fordonsprogrammet inriktning Transport samt Mode & styling i 
Skövde kommun 

Beslut 

Utbildningsnämnden avstyrker ansökan från Yrkesakademin AB att starta friskola i 
Skövde eftersom en etablering skulle få omfattande negativa konsekvenser för 
kommunens fordons- och hantverksprogram. Dessutom skulle en etablering kraftigt 
påverka underlaget för samverkande kommuners utbildningar inom samma område. 

Bakgrund 

Skövde kommun ingår i ett samverkansområde för Gymnasieutbildningar som 
omfattar 16 kommuner med utbildningsanordnare på 9 orter i förra Skaraborgs län. 
Idag finns ca 3880 gymnasieplatser att tillgå för 3650 16-åringar. Av dessa platser 
utgör ca 400 utbildningar i fristående skolor. Av Skövdes 1146 gymnasieplatser finns 
300 eller 26 % i friskolor. 

Inom fem år kommer antalet 16-åringar i länet att minska med ca 33 %, vilket 
innebär att det är realistiskt att räkna med att antalet sökande sjunker med 33 % på 
samtliga områden jämfört med dagens siffror. Detta kommer att medföra att de allra 
flesta som söker kommer att komma in på sina förstahandsval om inte 
utbildningsanordnarna minskar utbudet. 
 
1. Fordonsprogrammet, inriktning Transport. 
Inriktning Transport finns i fyra kommuner inom samverkansorganet Gymnasium 
Skaraborg:  

Kommun Intag 
Skövde 24 elever 

Skara 12 elever 

Tibro 8 elever* 

Mariestad/Vänergymnasiet** 27 elever 
* Eftersom Tibro inte har direktintag, är siffrorna över antal sökande fiktiv. Eleverna väljer till åk 2 inriktning FPTP. 
**Friskola 

De senaste åren har det, i genomsnitt, varit ca 83 förstahandssökande till 71 
tillgängliga platser i länet.  När elevkullarna om ett par år minskar, kan vi räkna med 
en reducering till ca 66 förstahandssökande till Fordon - transport. Skulle en friskola 
etableras, utökas utbudet till 103 platser, vilket i länet skulle innebära 0,64 
sökande/plats. 
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I Skövde skulle etableringen innebära att vi, utifrån nuvarande sökbild, får räkna med 
30-31 sökande till 54 platser, vilket skulle innebära att varannan utbildningsplats inte 
blir tillsatt med behöriga sökande. (Behörig sökande är den som är godkänd från 
grundskolan i Svenska, Engelska och Matematik) 

Antal sökande första hand         
 2002 2003 2004 2005 2006 2007 2008 Medel: Sök./plats: Platser:
Skövde 29 51 40 42 51 50 41 43,4 1,8 24
Skara      14 13 12 13,0 1,1 12
Mariestad V-gymn. 13 11 8 10 24 32 33 18,7 0,7 27
Tibro 8 8 8 8 8 8 8 8 1,0 8
 50 70 56 60 97 103 94 83,1  71
           
Inkl. ny friskola          32
Nytt utbud          103
 
Ytterligare friskoleetableringar riskerar således på sikt undergräva underlaget för 
redan befintliga enheter inklusive deras egen verksamhet. Utvecklingen utifrån 
antalet elever som kan söka våra utbildningar är entydigt, det saknas underlag för 
103 elevplatser inom samverkansområdet och definitivt inte för 54 platser i Skövde. 

Organisatoriska och ekonomiska konsekvenser för Fordonsprogrammet 
transport i Skövde. 
Eftersom den sökande uppger att branschtrycket på utbildade förare för närvarande är 
stort, utgår vår beräkning från att såväl den fristående gymnasieskolan som den 
kommunala förmår rekrytera 16 elever/år trots den förväntade elevnedgången. För att 
kunna hålla en acceptabel nivå på fordon och materiel till en försvarbar kostnad, 
anser vi dock inte att kommunens intagningsplatser får understiga 16. Totalkostnaden 
per elev kommer att öka med 20 % - vilket ju också blir den kostnaden kommunen 
får betala till friskolan. Dessutom blir 1-2 lärare blir övertaliga. 

APU: frågan: Skövdes transportinriktning har idag ett mycket gott rykte bland elever 
och bland företag i branschen, vilket innebär att den idag uppfyller 
Gymnasieförordningens krav när det gäller APU. Med ett mer än fördubblat utbud av 
elevplatser, tror vi dock inte att alla elever kan få den APU som krävs. 

2. Estetisk utbildning Mode –Styling 
Yrkesakademins ansökan beskriver ett specialutformat program som ligger mellan 
det Estetiska programmet och Hantverksprogrammet. Vi bedömer inte att ansökan 
påverkar Skövdes Estetiska program, inriktning Musik mer än andra program i 
kommunen, men det kommer att påverka Hantverksprogrammet! Inom Gymnasium 
Skaraborg finns inom Hantverksprogrammet inriktningarna Mode och kläder 
(HVMK) och Frisör (HVFR) med 18 intagningsplatser vardera i Skövde samt Hälsa 
och kroppsvård i Lidköping med 20 platser. Frisör och Hälsa och kroppsvård är 
populära utbildningar med många förstahandssökande. Eftersom frisörutbildningen 
är omfattande om eleven vill ha en, av branschen accepterad utbildning, bedömer jag 
att det främst är HVMK som kommer att utsättas för konkurrens vid en eventuell 
etablering. Till HVMK finns det, inför hösten, 24 förstahandssökande till 18 platser 
en siffra som varit ganska konstant under de senaste åren.  När elevkullarna minskar, 
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kan vi därför räkna med en reducering till ca 18 förstahandssökande till HVMK. 
Skulle en friskola etableras, utökas utbudet till 38 platser, vilket i länet skulle 
innebära 0,5 sökande/plats. Då etableringen är koncentrerad till Skövde Kommun 
skulle det innebära att mindre än hälften av utbildningsplatserna blir tillsatta. Redan 
idag konkurrerar den kommunala skolan dessutom med Folkuniversitetet som 
erbjuder en liknande inriktning – Design, inom ramen för Estetiska programmet. 

APU: frågan. Vi har idag mycket svårt att nå målen om 15 veckors arbetsplatsförlagd 
utbildning/APU för eleverna på Hantverksprogrammet inriktning Mode och kläder. 
Följden blir att eleverna, viss utsträckning, får i göra sin praktik på andra orter än 
Skövde, vilket naturligtvis är möjligt. Det bör även tilläggas att i kommande 
gymnasiereform - Framtidsvägen revideras inriktningen mot en tydligare yrkesprofil 
– skrädderi, vilket ytterligare försvårar möjligheterna till relevant praktik i 
närområdet. Det är idag mycket svårt för eleverna att få ett arbete inom relevant 
bransch efter avslutad utbildning. De elever som vill fortsätta utvecklas inom 
området väljer att läsa vidare på KY-utbildning, folk- eller högskola. 
 
Slutsats: En ny etablering av Fordonsprogrammet transport i den omfattningen som 
sökanden avser kommer att medföra drastiskt minskat elevunderlag för kommunens 
transportutbildning med ca 25 % ökade elevkostnader. För Hantverksprogrammet 
Mode och kläder skulle 30 nya elevplatser inom Mode & styling innebära ett direkt 
hot om nedläggning. 

Handlingar 

Ansökan från Yrkesakademin 
Bilaga 1:080807 statistikunderlag, sökande och intag till aktuella utbildningar 
Bilaga 2:080807 ekonomiskt underlag  
Bilaga 3:080807 nya friskoleansökningar inför läsåret 2009/2010 

Delges 

KS, Gymnasium Skaraborg 
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UN § 56 Dnr 08/0068 

 
Remissvar avseende ansökan från Ljud- och Bildskolan, LBS AB 

Beslut 

Utbildningsnämnden avstyrker ansökan från Ljud- och Bildskolan att starta 
fristående Gymnasieskola i Skövde. 

Bakgrund 

Ljud och Bildskolan ansöker om att 2009 starta Gymnasieskola i Skövde med totalt 
80 intagningsplatser per år och med följande inriktningar/profiler: Media, 
Spelutveckling, Musikproduktion samt Samhäll och journalistik. (I sin ansökan 
antyder LBS att man tänker sig minst 20 elever per profil, men då det inte anges mer 
exakt försvåras möjligheterna att göra precisa konsekvensbeskrivningar.) 
 
Utbildningen Media följer i princip Medieprogrammets programmål och kursplaner.  
Inriktningen Musikproduktion ska vara såväl yrkes- som högskoleförberedande med 
fokus på musikskrivande, komposition, studioarbete och marknadsföring. 
Inriktningen Spelutveckling skall ge eleverna kunskaper i att skapa och programmera 
spel samt utveckla elevens kreativitet när det gäller speldesign. På inriktningen 
Samhäll journalistik skall eleverna utveckla redskap att formulera, analysera och lösa 
problem inom flera ämnesområden där journalistik och media ska vara utbildningens 
profil. 

Skolan uppger att eleverna skall ha arbetsplatsförlagd utbildning, APU 15 veckor. I 
kommunens gymnasieskola är det främst Medieprogrammet (75 platser) och 
Teknikprogrammet TELIT (20 platser) som kommer att bli utsatta för konkurrensen 
om en etablering kommer till stånd. Till Medieprogrammet är det i år 70 
förstahandssökande till 78 platser och till TELIT 20 förstahandssökande till 20 
platser. I viss mån kommer en etablering också att påverka Estetiska programmet 
inritning Musik i Skövde samt Samhällsprogrammet.  

I samverkansområdet Gymnasium Skaraborg finns Medieprogram i Falköping, 
Lidköping, Skara och i Tibro. Dessutom finns i Skövde fristående skolor med 
liknade utbildningar. Främst IT-gymnasiet med 96 intagningsplatser, där eleven 
också kan välja profil mot spelprogrammering, samt Folkuniversitetet med Estetiska 
programmet och inriktningarna design och musical, som – i viss mån – är 
närbesläktade med en del av Ljud- och bildskolans profiler. Även Baggium AB har 
idag ett Medieprogram med 4 platser. 

Sammantaget innebär detta att det i Skövde, vid en etablering med 80 nya platser, 
skulle finnas ca 300 utbildningsplatser inom media och IT att välja bland, samtidigt 
som elevunderlaget minskar i alla kommuner de närmaste åren! Kommunens 16-
åringar kan, om några år, beräknas till 540 och då minskningen i övriga kommuner 
blir ännu kraftigare, måste man bedöma att en etablering kommer att få sådana 
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negativa konsekvenser för läges- och samverkanskommuner, att ansökan från LBS 
att starta en fristående skola bör avstyrkas. 

Konsekvenser för Medieprogrammet i Skövde. 

Inför gymnasieintagningen 2008 ser vi en tendens till att det tidigare så populära 
Medieprogrammet minskat i popularitet. I samverkansområdet finns idag fler platser 
att tillgå än antalet förstahandssökande och troligen beror det på att programmet 
hamnat i kläm mellan de studieförberedande och de rena yrkesförberedande 
programmen. Det kan vara så att nya intagningsregler till Högskolan, gjort att fler 
väljer studieförberedande program där man lättare kan välja meritpoänggivande 
kurser, samtidigt som mer traditionella yrkesutbildningar inom bygg, el och fordon 
lockar allt fler sökande. 

Medieprogrammet i Skövde har idag fem profiler: Fotografisk bild, Grafisk 
kommunikation, Ljudmedier, Rörlig bild och Textkommunikation och för att kunna 
upprätthålla en godtagbar kvalitet på samtliga, får antalet elever per profil inte 
understiga 15 elever. Räknat från dagens intag och med ett minskat underlag på 25-
30 %, medför det att vi, oavsett etablering av en fristående skola, hamnar nära 
smärtgränsen för att ha fem profiler i framtiden. Vårt program har idag mycket 
kompetenta lärare i karaktärsämnena som, om underlaget i deras tjänster i framtiden 
inte kan uppgå till heltid, kommer att lämna sina tjänster och återgå till sina tidigare 
arbeten inom reklam – och marknadsföring. En sådan avtappning av lärare kommer 
att få mycket allvarliga konsekvenser för kvalitén i utbildningen och även försvåra 
rekryteringen och därmed även intäkterna. 

Genom våra lärares goda branschkontakter har vi upparbetat mycket goda och nära 
relationer med branschen, vilket medfört att vi – i stort sett – klarar kraven på 15 
veckors företagsförlagd APU. Men detta har inte gått av sig självt! Skolan har fått 
avsätta stora resurser för anskaffningen av APU och har – i stort sett – dammsugit 
marknaden i jakten på lämpliga arbetsplatser för det arbetsplatsförlagda lärandet. En 
etablering med 80 nya platser skulle helt säkert innebära att varken den fristående 
skolan eller den kommunala i fortsättningen kan klara APU-kravet. 

Ekonomi: Medieprogrammet i Skövde kommer att påverkas kraftigt vid en 
friskoleetablering. Om man antar att dagens 3*75 elever minskar till 3*35, kommer 
den interna kostnaden per elev att öka med 20-25 %, vilket innebär totalt 1,5 till 2,0 
Mkr/år. Den största delen beror på mindre väl fyllda grupper och outnyttjade 
lokalytor som inte kan avvecklas under de första åren. 

Sammanfattning: En etablering i denna omfattning skulle få så allvarliga 
konsekvenser för kommunens medieprogram att den, i kombination med det 
minskade elevunderlaget, kan leda till en nedläggning av programmet. 

Konsekvenser för Teknikprogrammet TELIT. 

Ljud & Bildskolan har bland sina profiler även Spelutveckling och poängplanen för 
denna visar stora likheter i kursutbudet med Teknikprogrammet TELIT: s, en av 
inriktningarna i kommunens utbud. I TELIT: s kursutbud ingår samtliga 
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programmeringskurser som LBS erbjuder samt kurser inom IT-systemteknik, bild- 
och ljudhantering, webdesign och internetprogrammering.  

TELIT har 20 intagningsplatser och har under en lång tid haft svårt att rekrytera 
elever med de goda förkunskaperna som krävs för att klara ett studieförberedande 
program på ett bra sätt. Dessutom finns i kommunen även den fristående skolan, IT-
gymnasiet, med 96 intagningsplatser och med ett snarlikt utbud. Det minsta elevantal 
som är möjligt för att driva utbildningen på TELIT i framtiden, bedöms vara 16.  

Det är högst troligt att en ytterligare etablering med utbud inom IT och 
programmering kommer att få mycket allvarliga konsekvenser för kommunens 
teknikprogram med datorinriktning. 

Ekonomi: Vi räknar med att en etablering kan medföra att det kommunala 
programmet får en minskning av sitt elevunderlag från 20 platser/år till ca 10-16 
elever, vilket är under vad som behövs för att driva inriktningen. Det skulle medföra 
att kostnaden per elev kommer att öka med ca 15 %, eller att inriktningen TELIT får 
läggas ned. 
 
Eftersom priserna inom samverkansområdet varje år beräknas utifrån ett medelpris 
för de olika skolornas respektive program, kommer Skövdes ökande kostnader att 
driva upp det gemensamma priset för de aktuella programmen, men ändå leda till att 
Skövde inte får kostnadstäckning för elever från övriga Skaraborg.  

Konsekvenser för Estetiska programmet med inriktning musik. 

Estetiska programmet i Skövde är inriktat mot musik och tar årligen in 32 elever. 
Utbildningen är attraktiv med många förstahandssökande och de sökande får även 
genomgå ett inträdesprov. Eftersom det inte framgår av ansökan från LBS hur många 
av eleverna som är tänkta till respektive inriktning/profil, är det svårt att bedöma 
konsekvenserna vid en etablering, men även ett intag på 20 elever till profilen 
musikproduktion kan komma att påverka rekryteringen till det musikinriktade 
Estetiska programmet.  

I sammanhanget bör också nämnas att i samverkansområdet finns Music and 
produktion i Skara som har en profil som mer överensstämmer med LBS 
Musikproduktion och deras rekryteringsunderlag kommer också att påverkas. 

Konsekvenser för Samhällsprogrammet. 

Profilen Samhälle och journalistik är genom sin poängplan studieförberedande och 
bedöms i huvudsak ge de högskolekompetenser som dagens Samhällsprogram ger. 
Profilen överensstämmer i stora delar med det förslag till nytt program som finns i 
gymnasieutredningen framtidsvägen, där nuvarande Medie- och Samhällsprogram 
slås samman.  

Om den fristående skolan rekryterar 20 elever/år till denna profil och kommunens SP 
minskar lika mycket, kan kommunens kostnad per elevplats i den egna verksamheten 
komma att öka med upp emot 8 %. Dessutom kommer 6-7 lärare att bli övertaliga. 
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Handlingar 

Ansökan från Ljud & Bildskolan LBS AB 
Bilaga 1:080807 statistikunderlag, sökande och intag till aktuella utbildningar 
Bilaga 2:080807 ekonomiskt underlag  
Bilaga 3:080807 nya friskoleansökningar inför läsåret 2009/2010 

Delges 

KS, Gymnasium Skaraborg 
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UN § 57 Dnr 08/0070 

 
Remissvar avseende ansökan från Läckö educational om start av 
fristående gymnasieskola. 

Beslut 

Utbildningsnämnden avstyrker ansökan med motivet att en etablering i Skövde 
skulle få så omfattande pedagogiska och ekonomiska konsekvenser att stora delar av 
berörda kommunala program skulle påverkas så allvarligt att de t.o.m. kan tvingas 
upphöra. 

Bakgrund 

Jan-Erik Skoglund har, genom Läckö educational, tidigare ansökt om att få starta 
fristående gymnasieskola i Skövde inom Fordonsprogrammet med inriktning 
Maskin- och lastbilsteknik, men inte fått godkännande av Skolverket. 
Inför lå 2009/2010 återkommer han nu med en kraftigt utökad ansökan: 

Program Inriktning Elevintag 

Fordonsprogrammet Maskin – Lastbil  
 Personbil 40 elever 
 Maskin anläggn.  
 Karosseri, lack  
   
Elprogrammet Elteknik  
 Automation 32 elever 
 Elektronik  
 Datorteknik  
   
Teknikprogrammet IT-Datorteknik  
 Människa och design 32 elever 
 Teknik  
   
Naturvetenskapsp. Natur, miljö 16 elever 
   
Energiprogrammet VVS- och kyltekn. 16 elever 
 Drift och underhåll  
   
Hantverksprogrammet Mode sömnad-design 8 elever 
   
Summa elevintag per år  144 elever* 
*(I sin ansökan uppger J-E Skoglund summan till 128 st.) 
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I Utbildningsnämndens verksamhetsplan beslutades att:  
Utbildningsnämnden ska:  
inta en positiv attityd till friskolor och externa vuxenutbildningsanordnare som 
erbjuder ett komplement till kommunens egenproducerade utbildning. 
 
Av ovanstående program och inriktningar har Skövdes gymnasieskolor inte Maskin- 
och lastbilteknik, Karosseri, lack inom Fordonsprogrammet, samt 
Energiprogrammets Drift- och underhållsteknik i den egna verksamheten. Däremot 
finns, inom samverkansområdet Gymnasium Skaraborg, Fordonsprogrammets 
Maskin- och lastbilsteknik i Skara samt Karossteknik i Tibro och Falköping. Båda 
dessa inriktningar har haft svårt att rekrytera elever och vid senaste ansökan hade 
utbildningen i Maskin- och lastbilsteknik endast 7 förstahandssökande till 12 platser 
och inriktningen Karosseri i Tibro 5 förstahandssökande till 8 platser. Till karosseri i 
Falköping söker 7 elever till 6 platser. 

Energiprogrammets inriktning Drift och underhåll finns på närmaste håll i Karlstad. 
(I ansökan anges inte hur många platser den sökande tänkt på vardera inriktningen, 
varför jag utgår från en jämn fördelning av elevantalet på respektive inriktning, vilket 
innebär att Läckö educational t.ex. räknar med 8 elever till inriktningen Drift och 
underhåll.) 

I Skolverkets anvisningar för kommunens yttrande framgår att kommunen enbart 
skall göra en konsekvensbeskrivning för den egna verksamheten och att Skolverket 
avgör ansökningens kvaliteter, men det är svårt att inte förvånas över uppenbara 
brister i det underlag som kommunen skall ta ställning till. Hur räknar de sökande 
med att 3*144 dvs.  432 elever på 6 olika program med 14 inriktningar skall kunna 
undervisas av 12 personer på 12 heltidstjänster? 

I bifogade handlingar redovisas hur underlaget kommer att minska i kommunen och i 
samverkansområdet under de närmaste åren och det är naturligtvis omöjligt att ange 
hur respektive program kommer att påverkas av den förväntade elevnedgången, 
varför analyserna är gjorde utifrån ett antagande om en generell minskning av 
underlaget med ca 30 -33 % på grund av de minskade elevkullarna 

Fordonsprogrammet 
Programmet har mött ett ökat intresse under de senaste åren med en tydlig ökning av 
antalet förstahandssökande. Skulle man räkna bort 25-30 % av underlaget, kan man, 
utifrån de senaste årens antagningar, räkna med att vi, i samverkansområdet, inom tre 
år kommer att ha ca 120 förstahandsansökningar till 138 intagningsplatser inom 
reparation av personbilar, anläggningsmaskiner, lastbilar, karosseri och lack. 
(Sannolikt skulle situationen förvärras om båda ansökningarna om att starta 
tranportutbildning godkänns, då dessa rekryterar ur samma elevgrupp.) För att 
Skövdes fordonsutbildningar skall kunna vara kvar i fortsättningen, får elevantalet 
för transportutbildningen inte understiga 3*16 elever och för inriktningen 
personbilsmekaniker 3*8 elever. 

 12



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Utbildningsnämnden 2008-08-07  13(22) 
  
 

Intagningssituation inför lå 2008/2009: Fordonsprogrammet: 

Kommun Platser Sökande    
  1:a hand Övr. sökande  
Falköping 20 22 100  
Lidköping 20 20 117  
Mariestad 8 11 83  
Skara 8 7 60  
Skara 12 7 41maskin och anläggning 
Skövde 16 33 148  
Tibro 8 5 62karosseri  
Tibro 24 37 116  
Tidaholm 10 8 47  
Baggium* 12 20 92  
 
APU-frågan: Skövdes fordonsprogram har idag, när det gäller inriktningen 
fordonsteknik, ett avtal om APU med alla märkesverkstäder utom en, vilken anlitas 
av Baggium AB. Dessutom utnyttjar Tibro gymnasieskola två av företagen för att 
säkerställa sin APU. Skövde utvecklar därutöver en lärlingsutbildning som även 
innehåller en inriktning mot fordonsmekaniker och inom det närmsta året räknar vi 
med att ha en handfull lärlingselever inom fordon. En ytterligare utökning av antalet 
elever med 3*40 elever kommer att göra APU-situationen fullständigt omöjlig för 
samtliga utbildare. 

Elprogrammet 
Ansökningsstatistik inför hösten 2008 Elprogrammet: 

Kommun Platser Sökande  
  1:a hand Övr. sökande
Falköping 16 10 75
Lidköping 42 48 170
Mariestad 32 47 130
Skara 20 28 95
Skövde 32 36 159
Tibro 16 30 91
Tidaholm 16 16 44
 
Som framgår av tabellen är det i år 175 förstahandssökande till 215 platser inom 
samverkansområdet och Skövde har färre än en förstahandssökande per plats. Under 
den senaste tioårsperioden har antalet sökande till programmet minskat stadigt fram 
till förra året då en kombination av ökat byggande med brist på arbetskraft och 
elevpuckel, gjorde att ansökningssiffrorna steg. (Under något år gick Skövde ned i 
intagningsplatser från 32 till 24). 

Inom samverkansorådet har programmet varit ett av de program man tittat på för att 
se var man i framtiden skall koncentrera utbildningarna när elevantalet sjunker. 
APU-frågan: Även här har kommunens skola ett gott samarbete med branschen som 
gjort att vi kunnat säkerställa kvantitet och kvalitet på APU:n, men det bör betonas 
att branschens konjunkturkänslighet slår igenom på ett helt annat sätt på 

 13



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Utbildningsnämnden 2008-08-07  14(22) 
  
 

Elprogrammet än när det gäller APU på Fordonsprogrammet. När byggkonjunkturen 
viker, blir det betydligt svårare att anordna APU för Elprogrammet.  

En fördubbling av antalet utbildningsplatser i Skövde är otänkbar eftersom det inte 
kommer att finnas vare sig elever eller APU-platser till två utbildningar. Om Skövdes 
elprogram även i fortsättningen skall kunna erbjuda de inriktningar vi idag har, få 
elevantalet inte understiga 3*24. 

Energiprogrammet 
Energiprogrammet finns i två kommuner inom samverkansorganet Gymnasium 
Skaraborg:  

Kommun: Intag: 
Skövde 16 elever (fr.o.m. lå 09/10) 

Lidköping 10 elever 

      

För att tillgodose det stora antalet sökande och behovet av arbetskraft i branschen, 
har Skövde satsat på nybyggda lokaler med möjlighet till 16 intagningsplatser. 
Denna investering, som även berör Byggprogrammet, kostar 60 Mkr och blir klar i 
januari 2009. 

Energiprogrammet på Kavelbrogymnasiet har ett mycket nära samarbete med VVS-
branschen. De elever som avslutar sin utbildning får i hög grad anställning på de 
företag där de genomfört sin arbetsplatsförlagda utbildning/APU. Den av 
utbildningsnämnden beslutade utökningen av programmet från tio till sexton elever 
kritiserades dock starkt av branschen som hänvisade till en uppenbar risk att inte 
kunna tillgodose skolans behov av APU-platser. Företagen i regionen är även 
överens om att nuvarande dimensionering av utbildningsplatser motsvarar behovet av 
arbetskraft inom den närmsta tiden och tror inte på en ytterligare utökning av antalet 
utbildade. Eftersom företagen inom branschen är ganska jämnt fördelade över 
samverkansområdet, ser man det dock som en brist att det inte finns utbildningar 
inom den norra delen av samverkansområdet, då närheten till utbildningen spelar roll 
när eleven skall välja. 

De senaste åren har det varit ca 48 förstahandssökande till 20 (26 platser fr.o.m. lå 
09/10) tillgängliga platser i länet. När elevkullarna sedan minskar, kan vi räkna med 
en reducering till ca 34 förstahandssökande. Skulle en friskola etableras, utökas 
utbudet till 42 platser, vilket i länet skulle innebära 0,8 sökande/plats. I Skövde 
Kommun skulle etableringen innebära att vi får räkna med ca 20 sökande till 32 
platser, vilket innebär att mindre än var tredje utbildningsplats inte blir tillsatt med 
förstahandssökande. 

En friskoleetablering inom VVS och kyla i Skövde riskerar således på sikt att 
undergräva underlaget både för redan befintliga enheter och deras egen verksamhet, 
men även minska elevernas möjligheter till APU samt anställning efter slutförd 
utbildning. Utvecklingen utifrån antalet elever som kan söka våra utbildningar är 
entydig, det saknas underlag för 42 elevplatser inom VVS och kylteknik i 
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samverkansområdet och definitivt inte för 32 platser i Skövde! Däremot kommer en 
ev. etablering av inriktningen Drift och underhåll med 4 – 8 elevplatser inte att 
påverka kommunens gymnasieskola på ett påtagligt negativt sätt. 

Hantverksprogrammet Mode sömnad –Design 
Hantverksprogrammet inriktning Mode och kläder finns i en kommun inom 
samverkansorganet Gymnasium Skaraborg:  

Kommun: Intag: 
Skövde 18 elever 

 
De senaste åren har det varit ca 25 förstahandssökande till 18 tillgängliga platser i 
länet.  När elevkullarna sedan minskar, kan vi räkna med en reducering till ca 18 
förstahandssökande. Skulle en friskola etableras, utökas utbudet till 18+8 =36 
platser, vilket i länet skulle innebära 0,5 förstahandssökande/plats. (Dessutom vill 
yrkesakademin etablera 30 platser inom närbesläktat Mode design!) 

Då etableringen är koncentrerad till Skövde kommun skulle det innebära att mindre 
än hälften av utbildningsplatserna blir tillsatta. Redan idag konkurrerar vi om 
eleverna med Folkuniversitetet som erbjuder en liknande inriktning – Design inom 
ramen för Estetiska programmet. 

Vi har idag mycket svårt att nå målen om 15 veckors arbetsplatsförlagd 
utbildning/APU för eleverna på Hantverksprogrammet inriktning Mode och kläder. 
Eleverna får i viss utsträckning göra sin praktik på andra orter än Skövde, samt inom 
områden som inte är direkt yrkesrelaterade till utbildningen. Det bör även tilläggas 
att i kommande gymnasiereform - Framtidsvägen revideras inriktningen mot en 
tydligare yrkesprofil – skrädderi, vilket ytterligare försvårar möjligheterna till 
relevant praktik i närområdet. Det är idag mycket svårt för eleverna att få ett arbete 
inom relevant bransch efter avslutad utbildning. De elever som vill fortsätta 
utvecklas inom området väljer att läsa vidare på KY-utbildning, folk- eller högskola. 

Ytterligare friskoleetableringar riskerar således på sikt undergräva underlaget dels för 
redan befintlig utbildning inklusive deras egen verksamhet. Utvecklingen utifrån 
antalet elever som kan söka våra utbildningar är entydigt, det saknas underlag för 36 
elevplatser i framförallt Skövde Kommun men även inom samverkansområdet 
Gymnasium Skaraborg. När elevunderlaget minskar, kan Skövdes utbildning inom 
området mode-sömnad-design, oavsett friskoleetableringar eller inte, i stället komma 
att utformas som en lärlingsutbildning, eftersom elevantalet för en reguljär utbildning 
inte bör understiga 3*16. 

Naturvetenskapsprogrammet inriktning Natur, Miljö. 
Som framgår av tabellen nedan, har naturvetenskapsprogrammet 
rekryteringsproblem i hela samverkansområdet. 
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Ansökningsstatistik naturvetenskapsprogrammet hösten 2008: 

Kommun Platser Sökande  
  1:a hand Övr. sökande
Falköping 32 17 33
Lidköping 64 49 177
Mariestad 48 42 97
Skara 32 24 96
Skövde 90 82 797
Tibro 32 17 57
Tidaholm 32 13 29
Volvo* 16 28 58
 
Idag är det alltså 272 förstahandssökande till 346 platser och på sikt måste utbudet av 
platser minska om inte elevernas intresse för utbildningen förändras kraftigt. 

Inför läsåret 2008 ser vi dock en förändring, vilket i Skövde har inneburit ökning från 
64 elever till 82 elever årskurs 1. 

Det är svårt att tro att Läckö educationals ansökan skulle öka detta intresse 
ytterligare. En etablering med 16 intagningsplatser kommer dock inte att dramatiskt 
förändra situationen för den kommunala skolan. 

Teknikprogrammet 
Även teknikprogrammet har och har haft rekryteringsproblem under flera år. 
Så här ser bilden ut inför lå 2008/2009: 

Kommun Platser Sökande      
  1:a hand Övr. sökande    
Falköping 32 32 121    
Lidköping 64 62 170    
Mariestad 48 35 98    
Skara 32 25 82    
Skövde 20 20 106TE lokal inr. IT med spelprogrammering 
Skövde 30 25 94TE lokal inr. Teknik design  
Tibro 32 15 85    
Tidaholm 22 6 43    
Volvo* 32 42 100    
IT-gymn* 96 95 207    
 

Till 408 platser finns det alltså 357 förstahandssökande. I sin ansökan skriver den 
sökande att programmet ska ha inriktningarna Teknik, IT-Datorteknik, människa och 
design och dessa inriktningar kommer att konkurrera om eleverna med kommunens 
program. Antalet platser inom IT och Teknik redan är överetablerat i Skövde och det 
kommer inte att finnas elever till alla i framtiden! Såväl TELIT som 
Teknikprogrammet design har haft svårt med rekryteringen under flera år och den 
förväntade elevnedgången kommer att ytterligare förstärka dessa problem. 
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Det minsta antalet elever som krävs för att den kommunala utbildningen skall kunna 
vara kvar, bedöms till 3*16 på TELIT och 3*24 på Teknik-Design. 

Handlingar 

Ansökan från Läckö Educational Production AB 
Bilaga 1:080807 statistikunderlag, sökande och intag till aktuella utbildningar 
Bilaga 2:080807 ekonomiskt underlag  
Bilaga 3:080807 nya friskoleansökningar inför läsåret 2009/2010 

Delges 

KS, Gymnasium Skaraborg 
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UN § 58 Dnr 08/0059 

 
Yttrande angående ansökan från friskolan Baggium Utbildning AB 
att starta ett specialutformat program närliggande 
Handelsprogrammet 

Beslut 

Utbildningsnämnden avstyrker ansökan från Baggium Utbildning AB att starta 
Handelsprogrammet med 4 elevplatser/år. 

Bakgrund 

Baggiums ansökan bygger på att eleverna gör en betydande del av sin utbildningstid 
ute på arbetsplatser. Då Baggiums skolor fått tillstånd att delta i försöket med 
lärlingsutbildning, medför det att dom kommer att få motsvarande 25000: -/elev och 
år för att genomföra lärlingsförsöket utöver, som vi förstår det, det kommunala 
bidraget. Detta bidrag är avsett att ge APU-arbetsplatserna ersättning för 
lärlingsplatserna. 

Följden kommer att bli en ojämlik konkurrenssituation då den kommunala skolan 
inte kommer att ha möjlighet att ge någon ersättning för APU inom 
Handelsprogrammet. 

Vi tror därför att vår APU-anskaffning kommer att försvåras och därmed finns det 
också en risk att kvalitén på vår arbetsplatsförlagda utbildning kan komma att sjunka. 

Handlingar 

Ansökan från Baggium Utbildning AB 
Bilaga 1:080807 statistikunderlag, sökande och intag till aktuella utbildningar 
Bilaga 2:080807 ekonomiskt underlag  
Bilaga 3:080807 nya friskoleansökningar inför läsåret 2009/2010 

Delges 

KS, Gymnasium Skaraborg 
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UN § 59 Dnr 08/0058 

 
Remissvar avseende ansökan från Vänergymnasiet att starta 
inriktningen Hotell på Hotell- och restaurangprogrammet. 

Beslut 

Utbildningsnämnden uttalar att man inte har några invändningar emot att 
Vänergymnasiet i Mariestad får starta inriktningen Hotell på Hotell- och 
restaurangprogrammet. 

Bakgrund 

Den fristående gymnasieskolan Vänergymnasiet i Mariestad har idag tillstånd att 
bedriva gymnasieskolans Hotell- och restaurangprogram med 24 elever/årskurs inom 
inriktningen restaurang och måltidsservice. Skolan ansöker nu om att, inom ramen 
för de 24 intagningsplatserna, erbjuda 4-8 elever inriktningen Hotell. 

Inom samverkansområdet Gymnasium Skaraborg har idag Skövde och Töreboda 
kommuner den nämnda inriktningen. Enligt Utbildningsnämndens bedömning 
kommer inte en etablering i Mariestad att få påtagliga negativa pedagogiska eller 
organisatoriska konsekvenser för Skövde kommun. 

Inom samverkansområdet Gymnasium Skaraborg har det under åren utvecklats en 
praxis där övriga kommuner följer lägeskommunens yttrande när det gäller ansökan 
om att starta fristående skola. Barn- och utbildningsnämnden i Mariestad har beslutat 
att tillstyrka ansökan. 

Handlingar 

Ansökan från Vänergymnasiet. 

Delges 

KS, Gymnasium Skaraborg 
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UN § 60 Dnr 08/0054 

 
Yttrande över betänkandet Framtidsvägen - en reformerad 
gymnasieskola, SOU 2008:27 

Beslut 

Utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen att lämna yttrande över betänkandet 
Framtidsvägen - en reformerad gymnasieskola, SOU 2008:27 enligt bilaga 
08/0054:1. 

Bakgrund 

Skövde kommun har inbjudits att yttra sig över betänkandet Framtidsvägen - en 
reformerad gymnasieskola och har följande att anföra. 

Handlingar 

Remiss från kommunstyrelsen 
Bilaga 08/0054:1 Yttrande över betänkandet Framtidsvägen - en reformerad 
gymnasieskola, SOU 2008:27 

Delges 

KS 
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UN § 61 Dnr 08/0103 

 
Detaljplan för mångfalds- och jämställdhetsplan 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att anta detaljplan för mångfalds- och 
jämställdhetsplan för 2008 och vårterminen 2009. 

Bakgrund 

Utbildningsnämnden har i uppdrag att ta fram en detaljplan för 2008 kopplat till den 
mångfalds- och jämställdhetsplan som antogs förra året. Syftet med detaljplanen är 
att följa upp de mål som sattes föregående år, inhämta nya fakta samt detaljplanera 
för de kvarvarande målen. Eventuella justeringar och tillägg till målen är även 
möjliga. 

En arbetsgrupp har utsetts i samverkan, bestående av personalsekreteraren samt en 
representant från LR och Lärarförbundet. Arbetsgruppen har arbetat med 
detaljplanen. 

Handlingar 

Detaljplan för mångfalds- och jämställdhetsplan 

Delges 

KS 
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UN § 62 Dnr 08/0107 

 
Förvaltningsorganisation skola och utbildning 

Beslut 

Utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen att ge kommundirektören i uppdrag 
att genomföra en konsekvensanalys över en sammanslagning av skolförvaltningen 
och utbildningsförvaltningen. 

Konsekvensanalysen ska presenteras senast den 5 oktober 2008. 

Organisationen för utbildningsnämnden och skolnämnden ändras inte under 
mandatperioden.  

Bakgrund 

Kommunfullmäktige har antagit fyra prioriterade mål för mandatperioden. Ett av de 
prioriterade målen berör specifikt utbildningssektorn och har följande lydelse: 

– Skövde ska erbjuda en utbildning till alla som vill ha det. Från förskola till 
högskola skall kvaliteten vara av nationell toppklass. 

Skolplanen för Skövde kommun förordar helhetssyn och definierar detta begrepp 
enligt följande: 

– Innebär att all personal arbetar utifrån samma värdegrund och gemensamma mål. 
/…/ Det finns en pedagogiskt röd tråd i ett 1-20-årsperspektiv. 

Kommunfullmäktige har givit nämnderna ett särskilt uppdrag att se över, minska och 
samordna den kommunala byråkratin. 

För att nå dessa mål - som samtliga skär tvärs igenom nuvarande förvaltningsgränser 
-krävs en tydlig ledning och styrning på förvaltningsnivå inom barn- och 
utbildningssektorn. Med en gemensam förvaltning bör det bli lättare att följa eleven 
från förskolan till gymnasieskolan i ett helhetsperspektiv. En sammanhållen 
uppföljning och ett enhetligt kvalitetssystem bör också öka förutsättningarna att nå 
målet om en skola i nationell toppklass. En gemensam förvaltning skapar möjligheter 
för samordning och ökad effektivitet i stödprocesserna. 

Delges 

SKN, SKK-C, UK-C, KS 
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